


 V  e va n j e l i u  č a s t o  p o -
č ú v a m e  v ý z v u  n a  p o k á n i e : 
„Kajajte sa a verte evanjeliu.“ 
Alebo tiež:  „ Ak nebudete ro-
biť  pokánie,  všetci  zahyniete 
podobne.“ To sme naozaj takí 
zlí? Vyšli  sme predsa z Božej 
ruky a je v nás veľa dobrého, 
čo do nás vložil náš Pán. Je síce 
pravda, že sme stvorení na Boží 
obraz a naše srdce je nespokoj-
né, kým nespočinie v Bohu, ale 
dedičný hriech narušil prvotnú 
rovn ová h u  ro z u m u  a  n a š i c h 
túžob podriadených tomu, čo 
je správne. Aj po prvom hrie-
chu ostáva naďalej pred nami 
úloha žiť tak, aby sme dosiahli 
cieľ, pre ktorý sme boli stvore-
ní. Tým je večné spoločenstvo 
s  Bohom. Od neho sme vyšl i 
a k nemu sa máme vrátiť. V tomto 
spočíva zmysel a naplnenie ži-
vota človeka:  učiť  sa  milovať 
celý život. Lenže učiť sa milo-
vať  Boha ,  seba a  bl ížneho je 
tak ťažké ako zdolať Himaláje. 
 Možno už niečo vieme 
o expedíciách,  na ktor ých sa 
zdolávali  spomínané veľhory. 
Tí ,  ktorí  sa  odhodlajú na ta -
kýto výstup, potrebujú denne 
pracovať na fyzickej  kondícii 

a  t e ch n i ckých  z r u č n o s t i a ch , 
aby mohli dosiahnuť stanovený 
cieľ. Bez práce na sebe, premá-
hania sa a cvičenia je ich cesta 
odsúdená na tragický neúspech. 
 A k  p o c h o p í m e ,  a k ú 
d ô l e ž i t o s ť  p re  h o ro l e z ca  z o -
hrávajú tréning, životospráva, 
z h r o m a ž ď o va n i e  i n f o r m á c i í 
o trase,  potom lepšie porozu-
m i e m e  a j  t o m u ,  a ko  m á  b y ť 
p r í t o m n é  p o k á n i e  v  ž i v o t e 
kresťana. Vybojovať si  miesto 
v spoločenstve svätých, v Božej 
prítomnosti  stojí  veľké úsilie 
a nie je to možné bez námahy 
pokánia, ktoré je nevyhnutým 
prostriedkom na ceste k Bohu. 
Zdolávanie Himalájí  môžeme 
vnímať ako zbytočné plytvanie 
energiou a príliš veľký hazard, 
do ktorého naozaj  nemusíme 
investovať .  Podujmú sa na to 
iba t í ,  ktorí  sú ,  takpovediac, 
t rochu „š ialení“.  Lenže takto 
nemôžeme pozerať na svoj ži-
vot a budúcnosť. Tým, že nám 
ho Boh dal,  nám spolu s ním 
zveril aj poslanie. Ním je viesť 
svoje myšlienky, slová a skutky 
takým smerom, ktorý vedie do 
neba a je prejavom konkrétnej 
l á s k y.  To t o  j e  ce s t a  svä t o s t i 
a tá, ako hovorí Matka Tereza, 
nie je luxusom pre niektorých, 
ale povinnosťou pre každého. 
Pôst, modlitba a darovanie nie-
čoho alebo seba samého druhé-
mu sú formy pokánia, ako to od 
začiatku chápala Katolícka cir-
kev. Tento prostriedok formuje 
ľudský charakter a bráni pýche, 
sebectvu,  lakomstvu,  náruži-
vostiam, jednoducho všetkému, 
čo nás chce presvedčiť o tom, že 
život nám patrí a môžeme si ho 
užívať, bez ohľadu na posledný 
cieľ človeka. Pokáním sa stáva-

me s Božou pomocou lepšími, 
lebo sa dostávame do obrazu, 
ako to s nami myslí Boh. A tu je 
dôvod častého opakovanie vý-
zvy konať pokánie. Ono je sme-
rovníkom k pokoju ľudského 
srdca, k úprimným a nezištným 
v z ť a h o m ,  k  n a p l n e n o s t i 
z mysl u  ž ivo t a ,  k  z d ro j u  s i ly 
p r e  p r e k o n á v a n i e  p r e k á ž o k 
a nakoniec k večnému šťastiu.

Mýtnik

Do ticha modlitby vstupujem
a pred svätým Bohom stojím.
Hľa, tu ma svet neohlušuje.
Poznávam, že si Pánom mojím.

Predkladám ti srdce svoje, 
slabosťou som bitý.
Brával som, čo nie je moje,
zraňoval som iných.

Život som žil bez teba,
mysliac, že ho zvládnem.
Spoliehal sa na seba,
po čistote prahnem.

Pred tebou mi duša krehne
smútkom, bôľom, strachom.
Nech tie putá Láska pretne,
uzdraví ma razom.

Dosť už bolo biedy, Bože,
ja túžim byť tvojím.
Posilni ma, to pomôže.
Pred tebou sa korím.

Tú prázdnotu, Bože, zaplň,
bo lásky mám málo.
Ty sám si tá správna náplň 
srdcu, aby milovalo. 

2
1 /2 0 1 8  |  B r á n a  |  E d i t o r i á l

Vydáva Rímskokatolícky farský úrad pre farnosť Poprad a filiálku Kvetnica. Zodpovedný redaktor: Rastislav 
Ovšonka. Redaktori:  ThDr. Ondrej Borsík ,  PhD.,  Mgr. Lenka Horáková, PaedDr. Patrícia Bujňáková, Ing. 
Monika Koštrnová, ThLic. Peter Nákačka, PhD., Mgr. Roman Vitko,  PhD., Mgr. Eva Gavalierová a externisti. 
Fotografie: Lucia Barabas, Matúš Barabas, Mário Brezňan, archív Cirkevnej spojenej školy. Sadzba a grafická 
úprava: Lucia Barabas. Tlač: Tlačiareň Kežmarok GG, Priekopa 21, Kežmarok. Jazyková spolupráca: Mgr. 
Lenka Horáková. Odborný konzultant: ThDr. Ondrej Borsík, PhD. Imprimatur: Prof. ThDr. František Tondra, 
spišský diecézny biskup, BÚ 23. 3. 1999, č. prot. 562/99. Registrované OÚ odbor školstva a kultúry v Poprade, 
č.  1/99, MK SR č. EV 826/08. Adresa redakcie: Rím. kat.  farský úrad, Hviezdoslavova 33, 05801 Poprad. 

Z a s e  p o k á n i e ,  t o  s m e  n a  t o m  t a k  z l e ?



3
1 /2 0 1 8  |  B r á n a  |  P ô s t n e  z a m y s l e n i e

Z ro d  n o v é h o  v z ť a h u
Zrod nového vzťahu
 Kamarát sa pýtal kamaráta: „Prečo si zrušil 
zasnúbenie s Aničkou? Veď ste sa mali na jeseň 
brať.“ A on mu odvetil: „Rozmyslel som si to, keď 
som videl, s akou silou práši koberce.“  Keď chce 
Biblia vyjadriť, o akom vzťahu s nami „sníva“ Boh, 
často si berie na pomoc práve obrazy snúbeneckej 
alebo manželskej lásky. Boh sa zamiloval do člo-
veka a túži po veľmi blízkom vzťahu. Biblia túto 
skutočnosť  podčiarkuje aj  predstavou,  ktorá je 
jedinečná v dejinách náboženstiev, že náš Boh je 
žiarlivý. Ak by však bol iba mocným, spravodlivým, 
vševediacim a všadeprítomným, bol by napokon 
strašným Bohom. Znamenalo by to totiž, že pred 
ním neukryjeme žiadnu chybičku a že nás môže 
nekonečne tvrdšie potrestať ako akákoľvek ľudská 
autorita. Takéhoto Boha by sme mohli obdivovať, 
ale nemohli by sme ho milovať. Skôr by sme sa ho 
báli a jeho ponuka - byť s ním vo vzťahu - by bola 
desivá. Zdalo by sa nám rozumnejším držať si od 
neho bezpečný a úctivý odstup a zrušiť „zásnuby“, 
ako to urobil onen mládenec. 

Strach zo stretnutia s Bohom
 Strach bol do istej miery stále prítomný 
v starozákonnom Božom ľude. Prejavoval sa na-
príklad v chrámovej liturgii. Jeruzalemský chrám 
mal  viacero  čast í ,  pr ičom najdôleži te jš ia  bola 
tzv. veľsvätyňa. Považovala sa za miesto mimoriad-
nej Božej prítomnosti,  za najsvätejšie miesto na 
svete a od ostatných častí ju delila opona. Mohol 
do nej vstúpiť len veľkňaz a aj to len jedenkrát do 
roka – na Deň zmierenia. Na jeho rúchu boli pri-
tom pripevnené dva povrazy. Mali umožniť ľuďom 
z chrámovej služby vytiahnuť jeho telo bez toho, 
aby sami vstúpili do veľsvätyne, ak by náhodou 
neuniesol  bezprostredné stretnutie  so  svätým , 
spravodlivým a všemohúcim Bohom a zahynul by. 

Otvorený pre všetkých
 Našťastie, Boh má ešte inú „charakteristiku“ 
- je nekonečne milosrdný. Práve Pôstne obdobie 
je tým najvhodnejším časom, aby sme sa naučili 
zotrvať pri Ježišovi, ktorý nám na Kalvárii zjavil 
túto vzácnu Božiu vlastnosť.  V Kristovi na kríži 
sa Boh zjavil ako ten, ktorý má srdce z mäsa, ako 
Boh s prebodnutým srdcom. Keď Kristus zomrel, 
ch rá m ová  o p o n a  s a  ro z t rh l a  vo  dvo j e  ( p o rov. 
M t  2 7,  5 1 ) ,  čo  m ô ž e  o k re m  i n é h o  n a z n a čova ť 
skutočnosť, že prístup priamo k Bohu je odteraz 
otvorený pre všetkých,  aj  pre toho najväčšieho 
hriešnika. Veľmi pekne o tom hovorí Benedikt XVI.: 
„V Ukrižovanom sa ukazuje, že vášnivá Božia láska 
k človeku je zároveň odpúšťajúcou láskou. Je taká 
veľká, že obracia Boha proti nemu samému, jeho 

lásku proti jeho spravodlivosti.“ Milosrdenstvo je 
pre nás hriešnych ľudí najdôležitejšia Božia vlast-
nosť. Je zárukou, že Boh je pripravený všetky svoje 
ostatné mohutnosti využiť v náš prospech, len čo 
o to budeme stáť. Oplatí sa teda „zasnúbiť sa s ním“. 

„Žízní“ po odpustení
 Zaujímavý obraz nájdeme pri  opise  Je -
žišovej smrti v Evanjeliu sv.  Jána. „ Ježiš zvolal: 
„Žíznim.“  Bola tam nádoba plná octu.  Nastokli 
teda na yzop špongiu naplnenú octom a podali 
mu ju k ústam. Keď Ježiš okúsil ocot, povedal: „ Je 
dokonané.““ (porov. Jn 19, 28 - 30) Nádoba s octom 
bola  pod krížom z praktických dôvodov. Vojaci 
používali ocot na umývanie, keďže dobre rozpúšťal 
krv a inú špinu. Ježiš teda okúsil takýto ocot. Táto 
udalosť má tak pre nás aj hlbší zmysel. Pripomína 
nám, že Ježiš chce, aby sme mu podali náš hriech 
- duchovnú špinu. „Žízni“ po tom, aby nám mohol 
odpustiť. 

Ten, ktorý zachraňuje
 Raniero Cantalamessa v jednej zo svojich 
kníh opisuje zaujímavú udalosť.  Keď malé dieťa 
počulo príbeh o Judášovi, s nevinnosťou sebe vlast-
nou zahlásilo: „ Judáš si pomýlil strom, na ktorom 
sa obesil,  pretože si vybral  f igovník.“ „ A aký si 
mal vybrať?“ spýtala sa ho zaskočená katechétka. 
„ Kríž.  Mal sa hodiť  Ježišovi okolo krku,  ten by 
ho zachránil!“ Čisté a vnímavé dieťa tak odhalilo 
Judášov najväčší problém. Nespočíval v tom, že 
by si neuvedomil svoj hriech a neľutoval ho, ale 
že vo svojej pýche nevidel Ježišovu lásku, neveril 
v jeho milosrdenstvo a sám rozhodol o treste za 
svoju vinu. Práve pýcha spôsobuje, že človek radšej 
zahynie, než by sa sklonil pred Bohom a prosil ho 
o milosrdenstvo. Trestanie seba samého však ne-
oslobodzuje od hriechu, ale v konečnom dôsledku 
človeka ničí. Ježišova obeta na kríži by bola zby-
točná, keby mohol každý sám odčiniť svoje viny.

Zavesiť sa na „strom života“
 Na začiatok Pôstneho obdobia je zaradené 
čítanie z knihy proroka Joela, ktoré nás povzbudzu-
je, aby sme tým viac „utekali“ k Bohu, čím hriešnejší 
sa cítime. „Obráťte sa k Pánovi, svojmu Bohu. Veď 
on je dobrotivý a milosrdný, zhovievavý a veľmi 
milostivý.“ ( Joel 2, 12) Práve v okamihoch znechu-
tenia,  uvedomenia si  svojho zlyhania a hriechu 
sa máme vrhnúť Ježišovi okolo krku, zavesiť sa na 
„strom života“, pocítiť jeho odpúšťajúcu lásku a aj 
takto vstúpiť do novej úrovne vzťahu s Bohom.

 
Peter Nákačka
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 František, pamätáte sa ešte na moment, 
keď sa vo vás zrodilo rozhodnutie pre kňazstvo?
 Pamätám sa. Ale možno nie ani tak na 
moment, ako skôr na proces. Základ môjho povo-
lania položili rodičia, ktorí ma priviedli k Pánu 
Bohu, a okolie,  ktoré ma správne formovalo.
 Ako každý malý chlapec, hrával som sa so 
sestrou na sväté omše. Z perín sme si postavili na 
posteli provizórny oltár, z cesta sme si vyrobili 
hostie, zo starých závesov ornát a slúžili sme. 
 Keď som mal asi  dvanásť  rokov,  začal 
som sa venovať vrcholovému športu a všetky 
ostatné záujmy museli ísť bokom. Vieru som si 
síce zachoval, ale zmenou životných okolností 
sa zmenili  aj  moje priority a na istý čas som 
o kňazstve nerozmýšľal vôbec. Až neskôr, keď 
som sa zaľúbil ,  pochopil  som, že sú v živote 
aj dôležitejšie a krajšie veci ako šport a začal 
som sa na svet pozerať trochu inak. Keď sa na 
to spätne pozerám, vidím, že už vtedy Pán Boh 
menil rebríček mojich hodnôt a pripravoval ma 
na vážne rozhodnutie, ktoré dozrelo až neskôr. 
Žil som život obyčajného chlapca so všetkými 
radosťami  a j  s tarosťami  puber tálneho veku. 
A musím povedať, že to boli skôr starosti, ktoré 
ma viac priviedli k Bohu. Pamätám sa, že som pre-
žíval tri ťažké situácie, ktoré sa stretli v jednom 
momente a priviedli ma až tak ďaleko, že som 
nevedel ako ďalej. Zašiel som na svätú spoveď 
a kňaz mi poradil modliť sa ruženec. Odvtedy 
som sa ho začal modliť každý deň a myslím si, že 
práve vďaka tomu prišla do môjho života zmena.
 Potom som si všimol, že do kostola chodí 
jedno pekné dievča a začal som tam chodiť aj 
kvôli nemu. Až do jednej chvíle. V stredy bývala 
v kostole na Juhu eucharistická adorácia a raz 
večer  bola  sprevádzaná organom a husľami. 
Zapadajúce slnko dopadalo cez zadnú preskle-
nú stenu na oltár a táto zaujímavá kombinácia 
okolnost í  ( husle  a  organ ,  zapadajúce  slnko) 
spôsobila, že Boh sa ma istým spôsobom dotkol. 
A hoci som v tom období zažíval veľmi pekné 
obdobie viery, stával som sa na Božie volanie 
stále citlivejším. Navyše, v tom čase bol v našej 
farnosti kňaz, ktorého život ma veľmi oslovil, 
a tak som začal nad povolaním rozmýšľať váž-
nejšie. Bolo to asi v polovici tretieho ročníka na 
gymnáziu.  Cirkevné gymnázium tiež zohralo 
veľkú rolu v mojom živote.  Skončil  som tretí 
ročník, prešiel štvrtý a s ním nastal čas podávania 

prihlášok. Spovedník mi poradil, že mám ešte 
počkať. Tak som šiel na vysokú školu do Banskej 
Bystrice študovať fyzioterapiu a po roku štúdia 
som vstúpil do seminára. Prešiel som ním, vy-
študoval, vybojoval všetky boje a teraz som tu. 

Ako vnímate kňazstvo? Čo vás na vašom povolaní 
najviac fascinuje?
 Vnímam ho ako dar. A zároveň ako služ-
bu. A čo ma na ňom najviac fascinuje? Asi dôvera, 
s ktorou mi ho Pán Boh zveril, napriek tomu, že 
ma poznal, že vedel, aký som…

Kde všade ste zatiaľ ako kňaz pôsobili? Mohli by 
ste nám predstaviť svoju súčasnú farnosť?
 Začínal som v Tvrdošíne na hornej Orave 
a teraz pôsobím v Kňažej na Orave dolnej. Naša 
farnosť je väčšia rozlohou a menšia počtom oby-
vateľov. Máme dve filiálky a jednu mestskú časť, 
ktorá spolu s našou dedinou administratívne 
patrí pod Dolný Kubín. Ľudí hlásiacich sa ku ka-
tolíckej viere je 2300. Sme farnosťou, v ktorej je 
veľmi veľa mladých ľudí, pôsobí tu niekoľko spe-
váckych zborov, máme rozbehnuté eRko, stretká 
pre mladých a deti, služby lektorov a akolytov, 
stretnutia pre manželov... Každoročne sa zapája-
me do podujatí, akými sú Dobrá novina, Detský 

K e ď  ž i v o t  re ž í r u j e  B o h
 Popradčan František Janečko (29) je už štvrtý rok kaplánom na Orave. Ako milého a obetavého 
kňaza ho zaiste pozná každý. Ale ako vrcholového športovca s mnohými významnými oceneniami 
možno len málokto. 
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čin pomoci, Vypni telku, zapni seba a snažíme sa 
byť nápomocní aj v aktivitách v rámci dekanátu.

Spomínali ste, že už v detstve ste si zamilovali 
šport. Bolo to práve lyžovanie. Ako ste sa k nemu 
dostali?
 Priviedol ma k nemu otec. Najprv sme 
začali športovať len rekreačne, pričom sme sa 
venovali  všetkým bežne dostupným druhom 
športu.  Neskôr mňa aj  moju sestru naučil  ly-
žovať  a  po roku nás  prihlási l  do špor tového 
klubu ŠKP Štrbské Pleso, kde sme sa lyžovaniu 
začali venovať profesionálne. Neskôr sme trochu 
„pričuchli“ aj k biatlonu, najprv cez jeho osob-
ného trénera ,  neskôr prostredníctvom klubu 
Dukla Banská Bystrica ,  ale  hlavným druhom 
športu pre mňa vždy zostalo bežecké lyžovanie. 

Časom ste sa vyšvihli medzi slovenskú špičku. 
Ako si s odstupom času spomínate na tieto roky?
 S vďakou a láskou. Šport ma mnohému 
naučil. Veľa som videl, zažil, získal som mnoho 
skúseností,  zo dňa na deň som rástol - výkon-
nostne  i  ľudsky.  Viem ,  že  za  každým mojím 
úspechom stál Boh a nakoľko som bol snaživý, 
čoskoro som začal  žať  úspech za  úspechom . 
Spolu so sestrou sme boli v lyžovaní i v biatlone 
takí obľúbení, že nám veľakrát fandili aj cudzí 
ľudia, dokonca aj tréneri a rodičia našich súpe-
rov a niekedy aj oni sami. Šport ma naučil tvrdo 
trénovať, makať na sebe, zapierať sa, odriekať si, 
rásť a nepoužívať slová ako nedá sa, nechce sa mi, 
nejde to, a podobne. Veľmi veľa mi vzal, pretože 
som sa často nemohol venovať rodine, návšteve 
známych a iným aktivitám. Ale myslím, že ešte 
viac mi dal. Pozerám teda na tieto roky s tichou 
vďačnosťou.

V  r o ku  2 0 0 6  s t e  b o l i  n o m i n o va n ý  n a  ZO H 
v Turíne. Boli ste tak blízko sna každého špor-
tovca. Čo vám vtedy prebehlo mysľou? 
 Bol som veľmi rád a veľmi poctený, pre-
tože som bol nominovaný ako jedna z mladých 
nádejí bežeckého lyžovania a slovenského športu 
vôbec. A okrem toho, už vtedy som poznal celé 
pozadie olympijských hier - od ich vzniku až po 
súčasnosť: mierovú myšlienku, športové zápole-
nie, spoluúčasť všetkých pretekárov a všetkých 
krajín. Takže spomenutá nominácia bola pre mňa 
o to vzácnejšia. Veľmi som si to vážil.

Čo pokladáte za svoj najväčší športový úspech?
 22. miesto na MS juniorov vo f ínskom 
R o v a n i e m i ;  b r o n z o v ú  m e d a i l u  z o  š t a f e t y 
a 6. miesto v behu na 10 km klasicky na Európ-
skom olympijskom festivale mládeže. Ale, prav-
dupovediac, veľmi si cením aj iné úspechy, napr. 

titul majstra Českej republiky v behu na lyžiach, 
čo bolo pre veľkú konkurenciu oveľa náročnejšie 
ako na Slovensku,  šestnásťnásobný titul  maj-
stra Slovenskej  republiky v behu na lyžiach, 
niekoľko titulov majstra Slovenskej republiky 
v biatlone,  resp.  letnom biatlone,  potom tiež
22. miesto na majstrovstvách sveta v behu do 
vrchu v talianskom Sauze d’Oulx a v podsta-
te,  keď tak nad tým rozmýšľam, každé dobré 
umiestnenie,  resp.  dobre zabehnuté preteky.

Nástupom do seminára vám určite bolo jasné, 
že kariéra športovca končí. Bolo pre vás ťažké 
rozlúčiť sa s lyžami?
 Nebolo to ťažké. Pán Boh usporiadal okol-
nosti môjho života tak, že som vlastne skončil zo 
dňa na deň, uprostred sezóny a na vrchole svojej 
kariéry. Ťažkým sa to stalo neskôr, keď som si na 
to spomenul. A vždy to tak trochu ťažké je.  No 
spätne vidím, že Pán Boh vedel, čo robí, keď to 
takto zariadil.

Vyjdete si na bežky ešte aj dnes?
 Keď mám čas, tak áno. Ale nakoľko je to 
z roka na rok stále horšie a horšie so snehom, 
tých príležitostí nie je až tak veľa.

Začíname obdobie Pôstu. Čo tento čas znamená 
osobne pre vás?
 Je to pre mňa čas návratu k Bohu. Čas, 
keď mám možnosť byť Pánu Bohu akosi bližšie 
a dávam si na tom aj viac záležať. Udivuje ma Bo-
žia blízkosť. V tomto období si viac uvedomujem, 
čo všetko pre mňa urobil.

Čo by ste na týchto 40 dní odporúčali  našim 
čitateľom?
 Nedávno sme mali  kňazské stretnutie, 
na ktorom jeden z mojich spolubratov povedal 
zaujímavú myšlienku: „Predstav si, že by si mal 
už len týchto 40 dní života. Ako by si ich prežil?” 
Veľmi ma to oslovilo. A tak by som vám odporúčal 
to isté: predstaviť si, že toto by bolo posledných 
40 dní vášho života...

Lenka Horáková



 Aj tento rok deti našej farnosti nacvičili 
príbeh o narodení Ježiša, s ktorým vystúpili na 
sviatok Božieho narodenia v Kostole sv. Cyri-
la  a  Metoda.  Príbeh začal  trochu netradične. 
Malá Natálka od radosti, že dostala vysnívané 
sane, vzala Ježiška z Betlehema a šla sa s ním 
na nich povoziť. Prázdne jasličky neostali bez 
povšimnutia ,  pretože neskôr sa k nim prišiel 
pokloniť pán kaplán a zistil, že Ježiška niet. Bol 

veľmi preľaknutý, kto a prečo ho ukradol. Ako 
premýšľal, šla oproti Natálka, ktorá mu prezra-
dila ,  že vzala Ježiška na sánkovačku.  Keď ho 
spoločne odložili späť do jasličiek, pán kaplán 
jej vyrozprával príbeh narodenia: zvestovanie 
Panny Márie, jej stretnutie s Alžbetou, bolesť sv. 
Jozefa, ale aj radosť, keď pochopil, že to, čo sa 
s Máriou stalo, je nádherné Božie dielo. Rozprá-
vanie vyvrcholilo narodením Ježiša, keď sa anjeli 

radovali ,  klaňali  sa mu pastieri 
aj mudrci z Východu. Deti sa na 
predstavenie poctivo pripravili , 
čo sa aj na samotnom vystúpení 
ukázalo, pretože predviedli skve-
lé výkony. Za to im patrí  veľká 
vďaka. Obetovali svoj čas, zriekli 
sa hier,  televízora a cez Advent 
pravidelne nacvičovali. Ďakujeme 
aj Petrovi Vojtechovi za hudobné 
sprevádzanie a Márii Jannovej za 
kostýmy a kulisy, ktoré nádherne 
dotvorili jednotlivé scény.

Zdenka Hertelyová

 Deti z našej farnosti sa 
p o ča s  Vi a n o c  z a p o j i l i  d o  u ž 
23. ročníka koledníckej akcie 
D o b rá  n ovi n a ,  a by  p o m o h l i 
tým, ktoré sa majú oveľa horšie 
než my na Slovensku. Záujem 
detí bol o to väčší, že sa tešili 
z krojov, ktoré nám už druhý 
rok požičiava Detský folklórny 
súbor Venček pri ZŠ s MŠ Jarná 
v Poprade, za čo im patrí naše 
veľké ďakujem. Podarilo sa nám 
vyzbierať celkovú sumu 4 201 
eur,  ktorá poputuje  na zdra-
votnícke strediská do Etiópie. 
Všetkým darcom a tým, ktorí 
sa zapojili  do Dobrej noviny, 
vyslovujeme úprimné Pán Boh 
zaplať a zahŕňame ich do svo-
jich modlitieb.

Zdenka Hertelyová

D e t i  p r i p r a v i l i  j a s l i č ko v ú  p o b o ž n o s ť

Koledovaním sme podporil i
zdravotnícke strediská v Etiópii 

6
1 /2 0 1 8  |  B r á n a  |  Z o  ž i v o t a  f a r n o s t i



 Deti zo speváckeho zboru Ratolesti boli 
p re d  Vi a n o ca m i  p o zva n é  z a s p i eva ť  v  rá m c i 
koncertu,  ktor ý sa uskutočnil  pri  príležitosti 
3. výročia založenia UPJŠ zboru Chorus Universi-
tatis Šafarikiane v Košiciach. So spomínaným 
speváckym zborom nacvičili tri skladby: Ideme, 
ideme - veselú pastierska pieseň od Kapucínov, Na 
slame, na sene, ktorú zložili pre detský spevácky 
zbor Južania z Košíc, a Ako bolo na počiatku zo 
zbierky Nové modlitbičky z pera Milana Rúfusa. 
Deti sa na koncert tešili a zaspievali veľmi pek-
ne, za čo dostali pochvalu a obdiv aj od rektora 
UPJŠ profesora Pavla Sováka. Svojím detským 
srdiečkom, čistotou a spevom si získali publikum.

Zdenka Hertelyová

 Bodku za tohtoročnými fašiangami dal 
detský karneval. Nedeľné popoludnie pred Po-
polcovou stredou patrilo deťom z našej farnosti. 
Priestory pod Kostolom sv. Cyrila a Metoda sa 
od 15.00 hodiny zmenili na rozprávkový raj. Pri-
bližne päťdesiat detí sa predviedlo v nádherných 
kostýmoch od výmyslu sveta. Medzi tie najob-
ľúbenejšie tradične patrili rozprávkové bytosti, 
zvieratká, policajti ,  pištoľníci,  piráti,  princez-
né či víly. Na všetky 
deti čakal od začiat-
ku bohatý program, 
ktorý otvorila krátka 
modl i tba .  O skvelú 
zábavu sa postarala 
a j  v ý b o r n á  h u d b a 
–  n a  m o d e r n é  d e t -
ské piesne tancovali 
nielen deti, ale aj ich 
rodičia. Organizátori 
karnevalu si pre ma-
lých účastníkov pri-
pravili  rôzne súťaže 
so sladkou odmenou. 
Drobné občerstvenie 
za symbolické ceny 
sa postaralo o všet-
k y  h l a d n é  b r u š k á . 
V r c h o l o m  c e l é h o 
p o d u j a t i a  b o l a  b o -
hatá tombola, vďaka 

ktorej naprázdno neobišli ani rodičia. Po nich 
si  viac ako stovku nádherných cien rozdelil i 
deti.  Tí,  ktorým šťastie v tombole neprialo, si 
z karnevalu odniesli balíčky prekvapenia. Ne-
deľné podujatie pre našich najmenších sa nieslo 
v duchu zábavy, tanca, radosti, oddychu a rodin-
nej atmosféry.

Miroslava Begová

Detský spevácky zbor RATOLESTI
vystúpil na výročnom koncerte UPJŠ

Na farskom karnevale  sa všetci  dobre zabavi l i
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V  ko n k a t e d r á l e  p r i b u d n ú  re l i k v i e
 Úcta k relikviám je rovnako stará ako kres-
ťanstvo. Telá prvých mučeníkov boli objektom 
osobnej úcty už od čias prvých apoštolov, keď 
dotyk tela svätca priniesol účasť na jeho svätosti. 
Tak to bolo aj u Ježiša Krista, keď sa mnohí túžili 
dotknúť obruby jeho šiat .  Jedným z dôvodov 
uctievania relikvií  je samotné zaobchádzanie 
s Kristovým telom po smrti. Namiesto toho, aby 
bolo zlikvidované Rimanmi, ako to bolo zvykom, 
Jozef  z Arimatey sa prihovoril pred Pilátom (Mk 
15, 43, Jn 19, 38), aby mohol svoj novovytesaný 
hrob podarovať ako miesto posledného odpočin-
ku pre mŕtve telo Ježiša Krista. Nikodém sa po-
staral o jeho zabalenie do pohrebného plátna ( Jn 
19, 39) a po pochovaní prichádzajú ženy zbožne 
k hrobu (Mt 28, 1). Tieto skutky boli vykonané 
so zvláštnym rešpektom k telu najsvätejšieho 
človeka – Krista.
 Zbieranie a uctievanie svätých relikvií 
je výslovne vnímané už v druhom storočí. Keď 
v roku 156 v Smyrne upálili biskupa Polykarpa, 
miestni kresťania pozbierali  jeho kosti ,  ktoré 
podľa ich listu „majú väčšiu cenu ako rýdze zla-
to“. Vo štvrtom storočí sv. Hieronym vyhlásil: „My 
sa neklaniame, my neadorujeme ani zo strachu 
sa neskláňame pred stvoreniami viac než pred 
samotným Stvoriteľom, ale uctievame ostatky 
mučeníkov v poriadku adorácie toho, ktorému 
títo mučeníci patria.“ (Ad Riparium, i, PL, XXII, 
907)
 Dôležitou skutočnosťou o uctievaní re-
likvií je stať vo Svätom písme v 2Kr 13, 20 - 21, 
kde použitie kostí proroka Elizea prinavrátilo 
mŕtvemu mužovi život: „Potom Elizeus zomrel 
a pochovali ho. V tom roku však prichádzali do 
krajiny moabskí lupiči. Keď raz pochovávali aké-

hosi muža, zazreli lupičskú bandu a hodili toho 
muža do Elizeovho hrobu. Len čo sa ten muž 
dotkol Elizeových kostí, ožil a stal si na nohy.“ 
Tu ide o jednoznačný biblický príklad Božieho 
zázraku prostredníctvom kontaktu s ostatkami 
svätca.  Podobne máme zaznamenanú udalosť 
ženy uzdravenej z krvotoku dotykom lemu Kris-
tovho plášťa (Mt 9, 20 - 22) a tiež chorých, ktorí 
boli uzdravení, keď na nich padol Petrov tieň (Sk 
5, 12 - 16).
 Zhromažďovanie  ostatkov mučení kov 
a  pamiatok na nich z  doby prenasledovania 
kresťanskej viery prinútilo niektorých kresťanov 
k odsúdeniu tohto počínania ako pohanstva. 
Svätý Hieronym v odpovedi na kritiku osprave-
dlnil uctievanie pozostatkov. Podľa jeho názoru 
sa kult svätých nevzťahuje na samotné fyzické 
pozostatky, ale je výrazom úcty k svätým mužom 
a ženám, ktorých životy slúžia ako vzor. 
Relikvie delíme podľa dôležitosti:
– Relikvia prvého stupňa: ide o fyzické ostatky 
tela svätca a tie, ktoré sa spájajú s udalosťami 
života Ježiša Krista ( nástroje jeho umučenia , 
narodenia – napr. jasličky).
– Relikvia druhého stupňa: ide o kusy oblečenia 
a predmety, ktoré boli priamo používané alebo 
vytvorené svätcom.
– Relikvia tretieho stupňa: ide zväčša o posvätené 
veci, ktoré prišli do priameho kontaktu s relikviou 
prvého stupňa a to dotknutím sa  tela svätca. 
 Relikvie sú k verejnej úcte najčastejšie 
pripravované biskupmi a rehoľnými rádmi. Vkla-
dajú sa do striebornej alebo bronzovej nádobky 
nazývanej thecca. Každá takáto relikvia musí mať 
svoj dokument o pravosti. Vosková pečať musí 
byť neporušená a zhodná so svojím jedinečným 
certi f ikátom autenticity.  Popis  rel ikvie  býva 
najčastejšie v latinskom jazyku. Nachádza sa na 
samotnej relikvii a na jej certifikáte. 
 V  n a š o m  k o n k a t e d r á l n o m  c h r á m e 
máme relikvie prvého stupňa sv. Jána Pavla II.
a bl. sestry Zdenky. Relikvie druhého stupňa sú 
sv. Terezky z Lisieux. V blízkom čase tu budú 
uložené relikvie sv.  Gianny Beretty Mollovej, 
Kataríny Sienskej,  Jána XXIII.  a Piera Giorgia 
Frassatiho, ktoré nám sprostredkovala rehoľná 
sestra Júlia, Slovenka, dlhé roky žijúca v Ríme.  
 Dbajme o to, aby nás príklad a uctievanie 
týchto svätých nabádalo k oslave Všemohúceho, 
ku konaniu dobra a vydávaniu svedectva o láske 
Boha k človeku. 
 Všetci svätí a sväté, orodujte za nás!

Roman Vitko
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M i e s t o  p o d  k r í ž o m
 Spisovateľka a historička Nora Baráthová (73) má na svojom konte niekoľko historických 
diel, ktoré zobrazujú najmä udalosti  jej rodného Kežmarku. Okrem toho ju preslávili mnohé knihy 
pre deti a mládež. Z jej pera vyšlo aj krátke zamyslenie, ktoré nám môže pomôcť lepšie sa pripraviť 
na nastávajúce dni.  

 Čítala som, že v jednej známej európskej 
galérii je obraz Ukrižovania. Maliar využil každý 
kúsok plátna, a predsa nechal pod krížom jedno 
voľné miesto, akoby chcel povedať: Tam sa môže 
postaviť každý z nás.
    Poslúchnime tento zvláštny odkaz. Poď-
me, postavme sa pod kríž!
    Tu, na tomto mieste pod krížom, panuje 
pravda. Tu môžeme zložiť svoj batoh, v ktorom 
nesieme všetky svoje viny. A tu ich môžeme začať 
pomaly vyberať a priznávať sa k nim.
    Ťažko nám to pôjde? Že nie sme na to 
zvyknutí? Ale raz predsa len musíme začať.
    Pane,  každý deň sa prehrešujem proti 
tvojim zákonom. Ale nie som sám, robia to všetci 
okolo mňa a...
    Dosť! Zastav sa! Tu sa predsa skladajú len 
vlastné viny. Nie cudzie.
    Teda od začiatku.
    Pane,  ja  viem, že som hriešny človek . 
Modlím sa len vtedy, keď chcem, aby si mi dal 
to, čo má aj ten druhý, pretože...
    Nie .  Ani  to  nie  je  ono.  Zase  hovorím 
o iných. A tu, pod krížom, je miesto len pre jed-
ného.
    Začnem teda odznova.
    Pane, uvedomujem si svoje viny... Často 
klamem, ohováram, vyvyšujem sa nad ostatných, 
myslím si, že mám pravdu len ja...  Pane, práve 
preto som sa rozišiel s priateľmi, lebo aj oni si 
mysleli, že majú pravdu a z malých nedorozume-
ní narástla hora. Potom sme už nedokázali nájsť 
spoločnú cestu a povedať si: Odpusť, všetci sme 
chybili. Ani jeden z nás to nepovedal, pretože 
ani jeden sa nedokázal ponížiť.
    Čo hovoríš na to, Pane? Že ty si sa kvôli 
nám ponížil a umrel si za naše hriechy?
    Ja viem.. .  Ale my, ľudia prvej polovice 
21. storočia, si to nevieme vážiť. My sme svoje 
malicherné problémy a svoje nereálne priania 
povýšili  na vlastné Písmo sväté.  Veru,  až tak 
hlboko sme upadli.
    Pane, až teraz cítim, aký ťažký je batoh, 
v ktorom nesiem svoje viny. Keby som ti o každej 
musel hovoriť.. .  A vlastne načo, veď ty ma tak 
dokonale poznáš, a ja si to uvedomujem až tu, 
pod tvojím krížom. A odrazu sa mi zdá, že taký 
ťažký batoh ako ja nemá nikto. Pane, čo bude 
ďalej so mnou?
    Ale ty mi hovoríš: Zanechaj svoje viny 
pod mojím krížom, choď a viac nehreš!

    Naozaj to smiem urobiť? A odídem čistý?
    Lenže to znamená, že teraz ja musím ísť 
ako prvý k tomu druhému a povedať: Odpusť. Ale 
veď aj on mi ublížil, tak prečo práve ja? Pane, to 
je tak nesmierne ťažké a ponižujúce... 
 Tak dobre, ja to skúsim. Ale pomôž mi, 
prosím ťa, daj mi silu, aby som to dokázal uro-
biť a aby som odteraz vedel žiť ináč, v pokore, 
pretože to je snáď tá najťažšia vec v živote.
    Odchádzam s  prázdnym batohom . Až 
teraz si uvedomujem, že za mnou stojí obrovský 
zástup čakajúcich.
 Môžeš sa medzi nich zaradiť aj ty...  on... 
vy všetci. Naozaj všetci. Ak to dokážete. Miesto 
pod krížom je stále voľné.
  

Nora Baráthová
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P ô s t n e  n e d e l e  m a j ú  s v o j e  š p e c i f i k á
 Na  z a č i a t ku  Pô s t n e h o 
obdobia zaznievajú slová Ježiša 
Krista: „Kajajte sa a verte evan-
jeliu!“ (Mk 1, 15) Medzi hlavné 
piliere spirituality Pôstu patria 
aktívna účasť veriacich na li-
turgii,  sviatosť pokánia, sväté 
prijímanie, štáciove sväté omše, 
pôst a almužna. Preto v histórii 
každá z pôstnych nedieľ niesla 
svoj  názov a isté špecif ikum. 
Po Druhom vatikánskom kon-
cile ostali pomenované už len 
posledné tr i  nedele  –  nedeľa 
Laetare, Smrtná nedeľa a Kvetná 
nedeľa. 

Veľkopôstne nedele (1. – 3. pôst-
na nedeľa)
 Pr vá pôstna nedeľa  sa 
nazýva nedeľou Invocabit .  Je 
p o m e n o v a n á  p o d ľ a  p r v é h o 
slova introitu tejto svätej omše 
– Keď ku mne zavolá. Jej názov 

pochádza aj z toho, že v tento 
deň začínalo  katechumenom 
obdobie bezprostrednej prípra-
vy. Ich mená boli zapísané do 
knihy vyvolených. V niektorých 
častiach Slovenska sa nazýva 
č i e r n o u .  Po m e n ova n i e  j e  ľ u -
d ové h o  c h a ra kt e r u ,  n a ko ľ ko 
j e  o d v o d e n é  o d  n a j r o z š í r e -
nejšej  čiernej  farby ženského 
odevu a šatiek, ktoré sa nosia 
v Pôstnom období. 
 Druhá pôstna nedeľa ne-
sie názov Reminiscere. Názov je 
podľa prvého slova vstupného 
verša (Ž 25). V tento deň sa číta 
evanjeliový text o premenení 
Pána, ktorý ihneď na začiatku 
Pôstu dáva do popredia veľko-
nočný akcent. V ľudovej tradícii 
sa táto nedeľa volá aj pražná, 
lebo v tento deň sa pražili ne-
klíčené zrná.
 Tr e t i a  p ô s t n a  n e d e ľ a 

je podľa prvého slova introitu 
(Ž 25, 15) nazývaná Oculi – oči. 
V túto nedeľu začínala prostred-
níctvom prvého skrutínia bliž-
šia príprava žiadateľov na krst. 
Spočívala v modlitbe exorcizmu 
nad kandidátmi a  odovzdaní 
symbolu viery. V túto nedeľu sa 
číta text o Samaritánke pri stud-
ni. Ľudovo sa nazýva kýchavá, 
pretože  ľudia  s i  pr ipomínal i 
obete  moru ,  pr ičom mal i  na 
mysli ,  že sa prenášal kýchnu-
tím. 

Nedeľa Laetare (4.  pôstna ne-
deľa)
 Úvod introitu tejto svä-
tej omše začína výzvou Raduj 
sa ,  Jeruzalem! (Laetare,  Jeru-
salem!) V tento deň sa konalo 
druhé skrutínium katechume-
nov. Evanjelium tejto nedele je 
o uzdravení slepého od naro-
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denia.  Jej  radostný ráz vychá-
dza z toho, že Pôstne obdobie 
prešlo do druhej polovice. Táto 
ra d o s ť  s a  sym b o l i z u j e  n a j m ä 
ružovým rúchom. História ru-
žovej liturgickej farby siaha do 
16. storočia, keď mal pápež vo 
zvyku v tento deň požehnávať 
zlaté ruže, ktoré zanechával ako 
dar vo významných chrámoch 
sveta, ktoré navštívil. Zlatá ruža 
je  symbolom Ježiša  Bohočlo-
veka ,  ktor ý ozdobuje človeka 
ružami svojej milosti, a tak ho 
vovádza do radosti nebeského 
Jeruzalema .  Modli tba  požeh-
nania tejto ruže hovorí o tom, 
„aby Boh, ktorý je radosť a vôňa 
všetkých veriacich ,  požehnal 
túto krásnu a voňavú ružu, ktorú 
drží v ruke na znak duchovnej 
radosti ,  aby vyslobodený ľud 
z babylonského zajatia už teraz 
z milosti  jeho jednorodeného 
Sy n a  b r a l  p o d i e l  n a  r a d o s t i 
n e b e s k é h o  J e r u z a l e m a ;  a b y 
Ci rke v,  kt o rá  d n e s  p re j av u j e 
t o t o  p l e s a n i e ,  v  d o ko n a l o s t i , 
nábožnosti  s  ovocím dobr ých 
skutkov ponáhľala sa za týmto 
voňavým kvetom, ktorý vyrás-
tol z koreňa Jesseho a volá sa 
kvetom poľa a ľaliou dolín“. Po 
tejto modlitbe pápež potrel ružu 
voňav ým balzamom ,  posypal 
pižmovým prachom, pokropil 
vodou a incenzoval kadidlom. 
Potom ju odniesol na oltár, kde 
slávil svätú omšu, aby ju neskôr 
mohol odovzdať. Prvá zmienka 
o zlatej ruži je z čias pápeža Leva 
IX. (1049-1054).

Smr tná nedeľa  (5 .  pôstna ne-
deľa)
 Judica,  to je druhý ná-
zov 5.  pôstnej  nedele .  Pochá-
dza  z  lat inského slova ,  ktoré 
znamená súd. Jej pomenovanie 

vychádza z modlitby, ktorú sa 
kňaz modlil cestou k oltáru ako 
tichú prípravu na omšu. Neskôr 
sa vďaka pápežovi Piovi V. do-
stala do stupňových modlitieb 
svätej omše. Špecifikom tejto ne-
dele je, že všetky kríže sú až do 
konca obradov Veľkého piatka 
zahalené. Touto nedeľou začína 
obdobie, kde sa z témy pokánia 
prechádza viac na tému umuče-
nia Pána. Tradícia zahaľovania 
krížov je známa už v 12. storočí. 
Neskôr, koncom 13. storočia, sa 
rozšír i la  vďaka biskupovi  Vi -
lémovi Durandus z Mende do 
sveta ,  kde vysvetlenie  celého 
obrazu bolo,  že  práve v  kríži 
ukrýva Ježiš svoje božstvo, čo 
je naznačené v perikope evan-
jelia tohto dňa. V túto nedeľu 
sa konalo aj  tretie skrutínium 
katechumenov, pri  ktorom im 
bola odovzdaná modlitba Otče 
náš.  

Kvetná nedeľa
 Centrálnou témou tejto 
nedele je slávnostný vstup Kris-
ta  do Jeruzalema.  Jej  história 
s i a h a  p r i b l i ž n e  d o  ro ku  4 0 0 , 
keď sa podľa záznamu pútničky 
Etherie v tento deň jeruzalemskí 
kresťania popoludní schádzali 
na Olivovej hore, kde mali bo-
hoslužbu slova a potom spre-
vádzali biskupa v slávnostnom 
s p r i e v o d e  d o  m e s t a ,  p r i č o m 
d e t i  n i e s l i  v  r u k á c h  p a l m o -
vé  ratolest i .  Tento  obrad ne-
skôr začali  napodobňovať iné 
miestne cirkvi východu. V Gálii 
a Španielsku tento zvyk zaviedli 
v 8.  storočí ako obrad konaný 
p r e d  s v ä t o u  o m š o u .  B i s k u p 
Theodulf  z Orleansu zložil na 
t ú t o  u d a l o s ť  hym n u s  G l o r i a , 
laus et honor. Až v stredoveku 
sa k tomuto obradu pripojili iné 

dramatické prvky, ako napríklad 
nesenie kríža ako symbol Krista, 
v Anglicku dokonca konsekrova-
ná hostia. V Ríme sa tento sprie-
vod ujal až v stredoveku. Obrad 
požehnania ratolestí bol dopl-
nený v 8. storočí a vychádzal zo 
sakramentára z Bobbie.  Avšak 
vyšlo z  toho veľa  povier  spo-
jených s príchodom jari a toto 
p o ž e h n a n i e  i š l o  d o  ú z a d i a . 
V roku 1956 chcel nový obrad 
tieto veci  priviesť  na správnu 
mieru. Požehnanie začína mimo 
chrámu. Tu je aj ohlásené evan-
jelium o Ježišovom slávnostnom 
vstupe do Jeruzalema .  Nejde 
len o pripomenutie týchto his-
torických udalostí ,  a le  najmä 
o verejné prihlásenie sa ku Kris-
tovi, keď sa v slávnostnom sprie-
vode putuje k oltáru, na ktorom 
sa bude sláviť liturgia. Ďalším 
špecifikom je, že sa počas svätej 
omše čítajú pašie podľa Mt, Mk 
a Lk. Tým sa vyzdvihuje mysté-
rium Paschy, ktorú Cirkev začína 
sláviť vo Veľkom týždni. Farba 
tejto nedele je červená – symbol 
kr vi ,  ktorá  sa  taktiež  použi je 
neskôr na Veľký piatok.
                                                                                                                     

Peter Matis
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Keď  Boh mení  ľudské  p lány

Božie volanie 
 Manželia  Jarkovskí  sú 
z a k l a d a j ú c i  č l e n o v i a  s a l e z i -
ánskeho strediska v Poprade. 
Don Pavol Michalka im často 
rozprával o misiách.  Jedného 
dňa to prišlo a aj  oni boli  po-
zvaní  í s ť  ohlasovať  Krista  za 
hranice našej krajiny. „Paľo bol 
pr vý,  kto reagoval  pozitívne. 
J a  s o m  p o v e d a l a ,  ž e  n i k a m 
nepôjdem, že mám rada svoju 
rodinu, deti,  Slovensko. Vôbec 
som sa na túto službu necítila . 
No postupne som spoznala,  že 
ma volá Boh. Bolo to ťažké,  no 
nenašla som žiadny argument 
povedať mu nie,“  spomína Má-
ria na obdobie,  keď v nej  do-
zrievalo rozhodnutie obetovať 
svoj život pre službu iným.

Prišlo pozvanie na Sibír
 S a l e z i á n s k a  m i s i a 
v  Ja ku t s ke j  re p u b l i ke ,  kt o rá 
l e ž í  v  s e v e r o v ý c h o d n e j  č a s -
t i  R u s k e j  f e d e r á c i e ,  p ô s o b í 
v  dvoch mestách:  v  Jakutsku 
a v Aldane.  Jakutsk je zároveň 
h l avným  m e s t o m  a  p ráve  t u 
štyri roky žili manželia Jarkov-
skí  po boku saleziánov dona 
Mariána Peciara a dona Petra 
Lorenca. Počtom obyvateľov je 
mesto veľké asi  ako Košice,  no 
republika je sedemkrát väčšia 
než Francúzsko a má približne 
940 000 obyvateľov. Spočiatku 
mali  víza len na tr i  mesiace. 
Postupne však vnímali ,  že sú 
na  mieste ,  kde  ich  Boh chce 
mať ,  a  tak v roku 2015 získali 
prechodný pobyt na tri  roky. 
V  s e p t e m b r i  m i n u l é h o  r o ka 
s a  v rá t i l i  n a  S l o v e n s k o ,  a l e 
ich misia zďaleka nekončí.  Už 
začiatkom februára odišl i  do 
mesta Čita pri  Bajkale blízko 
mongolských hraníc. 

Kruté sibírske zimy
 „ N e m á m  r a d a  z i m u . 
M i l u j e m  l e t o ,  t e p l o ,  k v e t y, 
more.  Ale zvykla som si ,  veď 
žijeme v Poprade pod Tatrami. 
Samozrejme, potrebovali  sme 
adekvátne oblečenie:  perovú 
ve t rovku  a  a d e kvá t n u  o b u v. 
Tú ,  ktorú nám na Slovensku 
ponúkal i  ako vhodnú do ex-
trémnych podmienok, môžeme 
nosiť  do -30 °C .  Pri  teplotách 
-45 °C až -50 °C si potrebujeme 
obuť na nohy unty - to je miest-
n a  o b u v  u š i t á  z  k o ž u š í n  z o 
spodných častí  nôh sobov ale-
bo jakutských koní,“ vysvetľuje 
Má r i a  ro z d i e l  m e d z i  s l ove n -
skou a sibírskou zimou. Zimy 
sú kruté a suché. „Bolo pre nás 
náročné,  že v zime sme slnko 
takmer nevideli .  Dni sú krátke 
a pri  -40 °C je hustá hmla,  tak-
že viditeľnosť je na dva kroky,“ 
hodnotí  sibírsku zimu Pavol . 
Tunajšia zima má však aj svoje 
čaro.  Mesto je ako v šľahačke, 
sneh je suchý.  Na námestiach 
sú nádherné ľadové sochy a na 
mihalniciach sa tvorí  snehová 
„maskara“ a jemne lepí oči .

Deň bol naplnený službou
 Deň v komunite začína 
rannými modlitbami a svätou 
omšou.  Po spoločných raňaj -
k á c h  s a  k a ž d ý  v e n u j e  k o n -
krétnemu zamestnaniu.  Treba 
n ava r i ť ,  n i e čo  z a š i ť ,  p o p ra ť , 
u p r a t a ť .  „ J a  s o m  s a  s t a r a l a 
o  kvety  v  kostole  a  t iež  som 
na jar  pestovala  priesady na 
v y s a d e n i e  d o  z á h o n o v.  P r e 
mladé ženy som robila tvorivé 
dielne v pečení koláčov.  Naše 
koláče im veľmi chutia ,“  pred-
s t a v i l a  M á r i a  s v o j u  č i n n o s ť 
m e d z i  d o m á c i m i .  C h l a p s ke j 
p rá ce  b o l o  t i e ž  d o s ť ,  h l avn e 
o k o l o  d o m u ,  v  z i m e  s a  n e -
v y h l i  o d p r a t á v a n i u  s n e h u . 
„ Ke ď  n á m  z a m rz l a  ka n a l i z á -
c i a ,  b o l o  v e s e l o ,  n o  m i e s t n i 
nám vždy pomohli ,“  spomína 
Pavol.  Celá komunita sa pravi-
delne stretáva pri  spoločnom 
obede a deň končia vešperami 
o  2 1 . 3 0 .  I c h  h l avn o u  a kt ivi -
t o u  v š a k  b o l o  m o d e r o va n i e 
manželských a  rodičovských 
večerov, ktoré bývali trikrát do 
týždňa .  „ Kurzy boli  v  našom 
dome. Jedlo a koláče som pri-
pravovala sama.  Je  to hlavne 

 Mária a Pavol Jarkovskí sú manželmi už 37 rokov a 24 rokov pôsobia ako saleziánski 
spolupracovníci .  Majú tri  deti  a dve vnúčatá .  Po odchode do dôchodku sa tešili  na čas strávený 
s rodinou. No ich život nabral úplne iný rozmer.
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práca s  ľuďmi a pocítili  sme na 
vlastnej koži Božie požehnanie 
a vďačnosť účastníkov,“  hovorí 
Mária .  Boli  to naozaj  dni napl-
nené službou.

Je potrebné priblížiť sa k ľuďom
 Ľu d i a  s e v e r u  -  J a ku t i , 
E v e n i ,  E v e n k o v i a ,  J u k a g i r i , 
D o l g á n c i ,  R u s i  s ú  z o c e l e n í 
d r s n o u  p r í r o d o u .  N a  p r v ý 
pohľad sa  zdajú byť  uzavretí . 
Nedávajú najavo svoje emócie. 
Ak sa  k  nim chce  človek pri -
blížiť ,  musí s  nimi žiť ,  zdieľať 
ich radosti  i  s tarosti .  „ Keď sa 
s  nimi spriatelíte,  nechajú vás 
nahliadnuť do svojho vnútra , 
s ú  l á s kav í  a  m i l í ,“  p re z rá d z a 
o nich Pavol.  Väčšinovým ná-
b o ž e n s t v o m  j e  p r a v o s l á v i e , 
katolíci  a ostatní kresťania sú 
niektor ými ľuďmi považovaní 
za sektu,  aj  keď vzťahy sa aj  tu 
pohli  kvalitatívne vyššie.  Kul-
túra  pôvodného obyvateľstva 
nesie v sebe stopy prírodného 
n á b o ž e n s t v a ,  k d e  m á  s i l n é 
m i e s t o  š a m a n i z m u s .  Pre t o  j e 
šírenie radostnej  zvesti  Ježiša 
Kr i s t a  v  t e j t o  o b l a s t i  n a o z a j 
veľkou nevyhnutnosťou. 

Služba ich napĺňa radosťou
 Práca s ľuďmi je vždy ná-

ročná, najmä v iných kultúrach. 
Tí,  ktorí  prijali  evanjelium, sú 
stále zakorenení vo svojej  kul-
túre.  Napríklad Vianoce sa tu 
slávia pravoslávne.  Ak katolíc-
ke vychádzajú v týždni,  farníci 
prídu na , ,polnočnú“ sv.  omšu 
o 21.00,  lebo ďalší  deň je pra-
covný. Pavol a Mária navštevo-
vali  aj  detský domov. Vždy keď 
sa  objavi l i ,  deti  ich objímali . 
„Čo nás napĺňa radosťou,  je ,  že 
nás domáci farníci  prijali .  Boli 
sme za svedkov jednému sym-
patickému páru,  takže sa nám 
rozrástla naša rodina o päť krst-
ných det í ,“  podel i la  sa  Mária 
s  príjemnejšou stránkou svojej 
služby.  Hovorí ,  že deti  severu 
sú nádherné,  majú úzke čierne 
očká, zamatovú hnedú pokožku 
a čierne husté vlasy.

Pomoc druhým premieňa srdce
 „Pochopila som, že Boh 
v o l á  a  k o n á  n a p r i e k  o č a k á -
v a n i a m  a  ž e  s o m  n á s t r o j o m 
v  j e h o  r u k á c h ,“  k o n š t a t u j e 
Mária a  priznáva ,  že  misia  ju 
v  m n o h o m  z m e n i l a .  S l ú ž i ť 
v  týchto  podmienkach je  ná -
ročné,  ale aj  krásne.  Hovorí ,  že 
Pán žiada od nich ohlasovanie 
e v a n j e l i a  h l a v n e  p r í k l a d o m 
ž iv o t a .  A j  ke ď  s ú  n a  S l o v e n -

sku,  časť  ich duchovnej rodiny 
v Jakutsku ostane navždy v ich 
m o d l i t b á c h  a  s r d c i a c h .  „ Pá n 
m a  u vá d z a  d o  vä čš e j  p o ko r y
a k poznaniu,  ako Boh píše de-
jiny ľudstva vo večne zamrznu-
tej  Sibíri ,“  prezrádza Pavol.  Je 
vďačný Bohu, že si  ich použil 
a sú malou literou tejto histórie 
obrátenia Ruska. 

Každá pomoc je vítaná
 V  č o m  v i d i a  m a n ž e -
l ia  Jarkovskí  najväčšiu potre-
b u  p o m o c i ?  Po d ľ a  n i ch  j e  t o 
predovšetkým práca  s  ľuďmi, 
s  r o d i n a m i ,  s  m a n ž e l m i 
a  h l a v n e  s  d e ť m i .  N a d š e n í 
ľ u d i a ,  l a i ck í  m i s i o n á r i ,  kt o r í 
pomôžu v miestnej  cirkvi ,  vo 
farnosti  budú prebúdzať život 
v i e r y  a  p o s t u p n e  b u d ú  r á s ť 
v  r e š p e k t o v a n í  k u l t ú r y,  d o 
kt o re j  p r í d u ,  s ú  vž dy  ví t a n í . 
Dvaja saleziáni  to sami ťažko 
môžu zvládať .  „Kto chce ísť  na 
misie,  nech skúma, či  je  to Bo-
žie volanie,  lebo služba je ná-
ročná,“  hovorí  Mária a dodáva, 
ž e  f i n a n čn á  p o d p o ra  j e  vž dy 
vítaná.  A v neposlednom rade 
určite modlitby za túto misiu 
v ďalekom Jakutsku.

Lenka Horáková



 Aj tento rok pred Vianocami sa študenti 
Gymnázia Pavla Ušáka Olivu vybrali spoznávať 
známe miesta Európy. Cez druhý adventný týždeň 
navštívili hlavné mesto Českej republiky – Prahu. 
 Poznávací  výlet  začal  14.  decembra dl-
h o u  n o č n o u  ce s t o u  r ý c h l i ko m .  Po  p r í c h o d e 
a ubytovaní na jezuitskej fare sme sa na pár hodín 
„stratili“ v meste: v Národnom technickom múzeu, 
pri Metronóme či na Staromestskom námestí. Po-
čas prechádzky slávny Orloj odbil piatu hodinu 
a my unavení a plní zážitkov sme sa vrátili späť do 
ubytovne, kde sme sa stretli pri spoločnej svätej 
omši.
 Nasledujúci deň sme sa opäť vydali do ulíc 
Prahy. Naše kroky smerovali k Tančícímu domu, 
na rozhľadňu Petřín, na Hradčany a na Karlov 
most. Poslednou zastávkou nášho putovania bolo 
Václavské námestie, kde sme si nakúpili suveníry, 
urobili fotografie a rozlúčili sa s Prahou.  
 Plní zážitkov, vďačnosti a s radosťou v srdci 
sme sa vybrali na vlak, ktorý nás odviezol až do 
Popradu. 
 Úprimne ďakujeme pani učiteľke Anne 
M i ch a l ove j ,  kt o rá  t e n t o  v ýl e t  z o rg a n i z ova l a , 
a spoločne s pani učiteľkou Luciou Vagašovou 
a kaplánom Petrom Nákačkom nás sprevádzala 
historickým centrom Prahy.

Filip Lopuch
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 Dňa  24. novembra sa v Prahe zišla porota, 
aby vyhodnotila súťaž amatérskych videí Techni-
ka kolem mne, ktorej druhý ročník usporiadala 
Pražská vědeckotechnická společnost. Jej cieľom 
je orientovať mládež na techniku a formou videa 
zdokumentovať zaujímavé technické pamiatky 
a technické zariadenia v okolí bydliska autora, 
a  tak vzbudiť  záujem o štúdium technických 
odborov.
 Do súťaže bolo zaslaných 16 videí. Naši 
študenti 2. ročníka Benjamín Minárik a František 
Brotka so svojím videom Tatranská zubačka zís-
kali krásne 3. miesto. K tomuto úspechu im srdeč-
ne blahoželáme. Všetky víťazné videá si môžete 
pozrieť na stránke Pražskej vědeckotechnickej 
společnosti  (http://www.csvts.cz/pvts/ dátum 
24. 11. 2017).   

Eva Gabonayová

V í ť a z s t v o  v  č e s ko - s l o v e n s ke j  s ú ť a ž i  a m a t é r s k y c h  v i d e í
T E C H N I K A  KO L E M  M N E 

Na v š t í v i l i  s m e  p re d v i a n o č n ú  P r a h u



 V  s o b o t u  2 0 .  j a n u á ra  s a  u s ku t o č n i l o 
krajské kolo už 26.  ročníka recitačnej  súťaže
...a Slovo bolo u Boha... Súťaž je ponímaná eku-
menicky – žiaci  základných a stredných škôl 
recitujú básne a  prozaické texty,  ktoré majú 
náboženské a morálne posolstvo.  Opäť sa na 
pôde našej školy stretlo viac ako 60 recitátorov. 
Všetkým srdečne ďakujeme za vytvorenie skvelej 
atmosféry. Blahoželáme úspešným recitátorom 
našej školy: Eliške Špinerovej z 2.A, ktorá vo 
svojej kategórii získala 1. miesto a bude nás re-
prezentovať na celoslovenskom kole v Bratislave. 
Darilo sa aj ďalším: Ema Jurčíková zo 4. A získala 
vo svojej kategórii 2. miesto, Lýdia Škvareková 
z 8.A obsadila 3. miesto a Sára Bretzová z 1.AG 
takisto 3. miesto.
 Prajeme všetkým veľa ďalších úspechov! 

Zuzana Birčáková

 V Advente sa  v  našej  škole  vypekalo, 
lepilo, strihalo, šilo, vyšívalo a tvorilo. Z toho 
všetkého vzniklo množstvo originálnych a nápa-
ditých vianočných výrobkov, ktoré sme veriacim 
nášho mesta ponúkli na Tretiu adventnú nedeľu 
po svätých omšiach na sídlisku Juh. Aj v tomto 
roku sa vianočný jarmok stretol s pozitívnym 
ohlasom a my sa tešíme, že sme takýmto jedno-
duchým spôsobom mohli do popradských rodín 
vniesť  trošku vianočnej  atmosfér y a  radosti . 

 Tu sa však rozdávanie vianočnej radosti 
neskončilo, ale poobede program pokračoval. 
Žiaci  vystúpili  v Kostole sv.  Cyrila a Metoda 
s adventným pásmom, ktoré nieslo názov Pán je 
už blízko. Pripomenuli v ňom dôležité biblické 
udalosti, ktoré poukazujú na príchod Mesiáša. 
Príbeh sa začal v raji ,  kde bol spáchaný prvý 
h r i e ch ,  p o kra čova l  v  Ka n a á n e ,  ke ď  B o h  p o -
žehnal Abraháma a jeho potomstvo, a vyústil 
v Betleheme, kde si Pán vyvolil kráľa Dávida, 

z  kt o ré h o  ro d u  s a  n a ro -
dil prisľúbený Mesiáš. Na 
konci príbehu sme sa spolu 
s prorokom Izaiášom a ma-
lým chlapcom, ktor ý bol 
jeho spoloční kom ,  ocit l i 
v Betleheme pri jasličkách 
a  poklonil i  sa  novonaro-
denému Ježiškovi.  Celým 
p r o g ra m o m  p r í t o m ný c h 
sprevádzal aj školský spe-
vácky zbor  Svetlo,  ktor ý 
umocni l  a tmosféru celé -
ho vystúpenia. Ďakujeme 
v š e t k ý m  d i vá ko m ,  k t o r í 
nás prišl i  podporiť ,  a  ta-
kisto tým, ktorí akýmkoľ-
v e k  s p ô s o b o m  p r i s p e l i 
k realizácii oboch podujatí.

Radka Horáková
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O s l a v a  B o h a  a  j e h o  l á s k y  s l o v o m

Vianočné aktivity našich žiakov poteši l i  Popradčanov



 „ Hnutie  kresťanských rodín na Slovensku 
(HKR) pripravilo pre záujemcov originálne manželské 
rekolekcie (OMR). Tie organizuje hnutie v Spišskej 
diecéze spravidla raz ročne – na jar.  Najbližšie sa 
uskutočnia v Centre Božieho milosrdenstva v Spišskej 
Novej Vsi od 27. do 29. apríla tohto roku,“ informoval 
František Mikolaj  z  Hnutia kresťanských rodín na 
Slovensku.
 HKR je dobrovoľná laická kresťanská orga-
nizácia určená pre veriacich kresťanských manželov, 
rodičov a ich rodiny, ktoré nechcú byť izolované, ale 
spolu s inými veriacimi manželmi a rodinami sa snažia 
vytvárať stabilný a harmonický život na princípoch 
kresťanskej  lásky,  slobody,  jednoty a služby.  HKR 
je katolícka organizácia, avšak otvorená aj pre ľudí 
z iných kresťanských cirkví.

Originálne rekolekcie sú určené len pre manželov
 Na originálnych manželských rekolekciách 
sa počas štyroch desaťročí na Slovensku zúčastnilo 
približne tritisíc manželských párov. Stretnutie sa 
začína v piatok večer a končí v nedeľu popoludní. 
Pre manželov je  zabezpečené ubytovanie a  strava 
na celý víkend. Stretnutie vedie tím zložený z kňaza 
a troch animátorských manželských párov. Program 
je rozdelený na viacero tém, pričom kňaz účastníkov 
do nich uvedie a animátori doplnia jeho výpoveď sve-
dectvom zo svojho života. Následne účastnícke páry 
majú možnosť porozprávať sa o danej téme vo dvojici 
v úplnom súkromí, takže nikto sa nemusí obávať toho, 
že by bol nútený hovoriť o sebe a svojom partnerskom 
živote iným účastníkom. Je to čas určený výlučne pre 
manželský pár, ktorý sa na rekolekciách zúčastňujú 
bez svojich detí.

Po n ú ka j ú  a j  s t r e t n u t i a  p r e  s n ú b e n c o v  a  r o d i ny
s deťmi
 Okrem originálnych manželských rekolek-
cií ponúka hnutie aj ďalšie formačné programy pre 
rodiny. Najčastejšie sú to Ohne stretnutia snúben-
cov, Stretnutie o rodinnej komunikácii a Manželský 
návrat .  Každý z nich prebieha pod vedením kňaza 
a animátorov. Stretnutia snúbencov sú určené pre 
mladých ,  ktorí  majú vážny vzťah .  Majú podobný 
program ako manželské rekolekcie. Taktiež sa konajú 
od piatka do nedele s  kompletným zabezpečením 
ubytovania a stravy. Účasť na nich umožňuje mladým, 
ktorí nemusia byť snúbencami, lepšie sa vzájomne 
spoznať, porozprávať sa o rôznych témach týkajúcich 
sa manželského a rodinného života, aby ľahšie dosiahli 
to, čo od manželstva a rodiny očakávajú. Stretnutie 
slúži zároveň ako príprava na sobáš, ktorá je schválená 
Konferenciou biskupov Slovenska, a teda odporúča-
ná a akceptovaná. Tento program sa v našej diecéze 

koná spravidla na jar a na jeseň. Účastníci dostanú 
o absolvovaní potvrdenie.
 Stretnutie  o  rodinnej  komunikáci i  je  jed-
nodňový program pre rodičov s  deťmi nad 12 ro-
kov. Najvhodnejšie je uskutočniť ho v sobotu alebo 
v nedeľu od 9.00 do 18.00. V prípade záujmu ho hnutie 
vie zorganizovať priamo v jednotlivých farnostiach. 
Je zameraný na uzdravenie, zlepšenie či prehĺbenie 
vzťahov medzi jednotlivými členmi rodiny.
 Manželský návrat je určený hlavne pre tých, 
ktorí už absolvovali originálne manželské rekolekcie. 
Ide o akúsi nadstavbu. Je zameraný na lepšie spoznanie 
Svätého písma a objavenie možností jeho uplatnenia 
v manželskom a rodinnom živote. Je to taktiež víken-
dový program.

Prvé rekolekcie boli u nás už pred tridsiatimi rokmi
 Počiatky HKR siahajú do konca 60.  rokov 
minulého storočia, keď vznikali prvé malé rodinné 
spoločenstvá. Iniciovali ho a viedli manželia Mária 
a Vladimír Ďurikovičovci, rodičia piatich detí, ktorí 
zároveň napomáhali vzniku a rozbehnutiu malých 
rodinných spoločenstiev po celom území Slovenska. 
Neskôr začalo hnutie spolupracovať s ďalšími hnu-
tiami v iných krajinách Európy a sveta. Počas tejto 
spolupráce dostali jeho členovia jedinečnú možnosť 
zúčastniť sa na originálnych manželských rekolekci-
ách v zahraničí. „ Absolvovanie tohto programu ich 
natoľko nadchlo, že sa rozhodli pod vedením Ducha 
Božieho priniesť túto možnosť aj ďalším slovenským 
manželským párom,“ uviedol František Mikolaj. Túto 
myšlienku sa prvýkrát podarilo uskutočniť na Sloven-
sku ešte v roku 1987. Odvtedy sa manželské rekolekcie 
organizujú po celom území Slovenska niekoľkokrát 
ročne.
 O  v š e t k ý c h  p r i p rav o va ný c h  p r o g ra m o c h 
v našej diecéze HKR informuje priebežne počas ce-
lého roka plagátmi,  ktoré môžu záujemcovia nájsť 
na nástenkách pred našimi kostolmi.  Na nástenke 
v Kostole sv. Cyrila a Metoda majú možnosť prečítať si 
aj autentické svedectvá absolventov originálnych man-
želských rekolekcií. Informácie o HKR a jednotlivých 
programoch nájdete nielen na internetovej stránke 
www.hkrsr.sk ,  ale  aj  priamo u Františka Mikolaja . 
Kontaktovať ho môžete mailom frmikolaj@gmail.com 
alebo na telefónnom čísle 0905 670 833.            ( red)
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Hnutie kresťanských rodín nás pozýva na
M AN Ž E L S K É  R E KO L E KC I E
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18/2

22/2

2/3

2/3

3/3

11/3

18/3

23/3

4/3

2-4/3

5. STRETNUTIE PRVOPRIJÍMAJÚCICH DETÍ
A ICH RODIČOV

6. STRETNUTIE PRVOPRIJÍMAJÚCICH DETÍ
A ICH RODIČOV

PREDNÁŠKA JOZEFA LUSCOŇA
O TITUSOVI ZEMANOVI

PRVOPIATKOVÁ SV. OMŠA PRE DETI

9. STRETNUTIE BIRMOVANCOV

MODLITBY ZA NAŠE MESTO

STRETNUTIE MANŽELOV

MODLITBY K BOŽIEMU MILOSRDENSTVU

10. STRETNUTIE BIRMOVANCOV

ROZDELENIE DETÍ NA 1. SV. PRIJÍMANIE

SNÚBENECKÝ KURZ

15.00 pod Kostolom sv. Cyrila a Metoda

po sv. omši o 18.30 v Kostole sv. Cyrila a Metoda

18.30 v Kostole sv. Cyrila a Metoda

18.30 v Kostole sv. Cyrila a Metoda

18.30 v Kostole sv. Cyrila a Metoda

14.00 na fare

15.00 v Konkatedrále Sedembolestnej Panny Márie

18.30 v Kostole sv. Cyrila a Metoda

/Konkatedrála Sedembolestnej Panny Márie/

Sobota 26. mája 2018 o 10.00 – ZŠ Dostojevského, ZŠ Mládeže, Špeciálna ZŠ, Súkromná ZŠ
Nedeľa 27. mája 2018 o 9.00 – ZŠ Komenského, ZŠ Tajovského, ZŠ Francisciho 
Nedeľa 27. mája 2018 o 11.00 – Cirkevná ZŠ, ZŠ Jarná, ZŠ Letná

Sviatosť birmovania bude v nedeľu 20. mája 2018 v Konkatedrále Sedembolestnej Panny Márie 
o 10.00.

18.30 v Kostole sv. Cyrila a Metoda

fara vo Vysokých Tatrách (Nový Smokovec)

Prosíme vás o podporu opravy budovy farského úradu. Táto budova plní viaceré účely. Je priestorom 
pre vedenie administratívy, stretávanie sa s veriacimi a vybavovanie všetkých záležitostí potreb-
ných pre chod farnosti. Využíva sa aj na krstné a predmanželské náuky a prípravu katechumenov. 
Zároveň je aj miestom, kde bývajú kňazi. Súčasný stav budovy mnohí poznáte a ak nie, môžete si 
ho pozrieť na plagátoch v predsieni oboch kostolov alebo na farskej stránke. Farský úrad potrebuje 
nutnú rekonštrukciu, ktorá by nemala presiahnuť sumu 80 000 eur. Prispieť môžete do pokladničiek 
v kostoloch alebo na číslo účtu: SK18 0200 0000 0000 2663 4562.
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M AT R I K A  P O C H O VAN ÝC H

M AT R I K A  P O K R S T E N ÝC H

29. 11. Amália Fridmanová
3. 12. Kristína Gavendová, Jer guš Duračinský, Félix  
 Kačmár, Matúš Gnida
10. 12. Oliver Hudák
17. 12. Sára Jančíková, Lucia Červeňanová, Alex
 Henkeľ, Dean Oračko, Alexander Lazarák
28. 12. Viktor Mirga
31. 12. Emma Vastuško, Emma Korčkovská, Simon  
 Šotník
5. 1. Šimon Kočiš
7. 1. Zuzana Liptajová, Šimon Repko
14. 1. Leo Štedrý, Viktória Mareková, Jakub Janšík
21. 1. Maximilián Kovalčík
27. 1. Vivien Garčalová
28. 1. Barbora Kišková, Karolína Chromčová, Tomáš  
 Šterbák, Dominik Galica, Martin Harabin, Ela  
 Pikorová, Zuzana Bugošová, Anna Mária Nao- 
 mi Vavrová
2. 2. Svetlana Mišíková
4. 2. Peter Družbacký, Martin Daniel Zemčák,
 Alex Oravec
10. 2. Alžbeta Krompaščíková, Miroslav Gejdoš
11. 2. Juraj Vašek

27. 11. Martin Profant
10. 12. Milan Martinko, Alžbeta Kalafutová
11. 12. Eva Labusová Nemcová, Marta Doláková,
 Dušan Brtáň
15. 12. František Kulík
16. 12. Štefan Žittňanský
19. 12. Katarína Vitková, Terézia Stančíková
28. 12. Milan Kolodzej
30. 12. Anton Lojda
2. 1. Mária Rušinová
5. 1. Irena Balažová
7. 1. Rozália Neupauerová
8. 1. Mária Halčinová
9. 1. Slavomíra Kretová, Anna Čuchtová
12. 1. Imrich Lipka
14. 1. Rozália Mlynárová
15. 1. Ondrej Malina
18. 1. Žofia Pénzešová, Oľga Bogárová
21. 1. Žofia Troppová
22. 1. Anna Kleinová
23. 1. Vilma Zemková
25. 1. František Drobuliak
26. 1. Jozef  Tužák
28. 1. Eva Pikovská
30. 1. Anna Baluchová
2. 2. Katarína Bončová




